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摘要 

骨骼外的黏液樣軟骨肉瘤在臨床及病理上屬於罕見的軟組織肉瘤。大多好發於下

肢。就我們所知，發生於腋窩處的骨骼外的黏液樣軟骨肉瘤，尚未被報告過。我

們在此報告一個發生於腋窩處的骨骼外的黏液樣軟骨肉瘤，病患因四年內兩次局

部復發而接受過三次廣泛性切除。17 個月後又因腰椎轉移接受腫瘤切除及脊椎

板切除術。本文將回顧及討論此腫瘤的臨床特性、病理、治療及預後。 
Abstract 

Extraskeletal myxoid chondrosarcomas(EMC)are rare soft tissue tumors with a 

characteristic appearance; most occur in the lower extremities. We report on a 

young adult with an EMC in the axillary fossa: to our knowledge the first such 

reported case. Wide excision was performed three times within four years 

because of local recurrences. However, a distal metastasis to the lumbosacral 

region was found 17 months after the third operation. The patient survived after 

removal of the metastasis combined with laminectomy and postoperative 

radiotherapy 
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